
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de schriftelijke vragen ex art. 

38 RvO van mevrouw L. Wobma van de SP. De brief van de vragensteller 

treft u als bijlage aan.  

 

Inleiding 

In uw vragen doet u de aanname dat het Forum alleen een plek voor alle 

inwoners is als al het aanbod gratis toegankelijk is. Dat er voor een klein deel 

van het aanbod van Forum een entreeprijs is ingesteld is hebben wij bij de 

totstandkoming besloten. Wij vragen van Forum om zo toegankelijk mogelijk 

te zijn, maar ook zelf inkomsten te genereren voor een gezonde exploitatie, 

zoals we van alle culturele instellingen in onze gemeente vragen.  

Het aanbod van Forum Groningen bestaat uit de bibliotheekfunctie, 

filmvoorstellingen, cursussen en workshops, Storyworld, horeca, de VVV en 

wisselende exposities zoals A.I. More than Human. Het merendeel van dit 

brede en toegankelijke culturele aanbod en het gebouw zijn gratis 

toegankelijk, van de 17.000 m2 is 12.910 m2 gratis toegankelijk. Voor de 

exposities, filmvoorstellingen, sommige evenementen en cursussen is wel een 

entreeprijs ingesteld. De inkomsten van de horecafunctie, VVV en 

museumshops dragen bij aan het toegankelijk houden van het gebouw. De 

spanning tussen brede toegankelijkheid enerzijds en de noodzaak eigen 

inkomsten te verwerven onderkennen wij en is onderwerp van ons gesprek 

met het Forum.  

 

Museumjaarkaart en andere kortingstarieven 

Forum Groningen heeft de procedure om toegelaten te worden tot de 

Museumjaarkaart vroegtijdig opgestart. Hier zijn twee instanties bij 

betrokken, namelijk het Museumregister dat de status van ‘museum’ verleent, 
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en de Museumvereniging, die de kaart beheert. Als de status van museum 

wordt toegekend kan een organisatie in aanmerking komen voor een 

Museumjaarkaart accreditatie. De museumstatus kan pas gekeurd worden na 

de opening. Forum verwacht dat bezoekers vanaf medio 2020 toegang met de 

museumjaarkaart voor Storyworld en exposities te kunnen realiseren. 

Daarnaast kunnen houders van de BankGiro Loterij VIP card de expositie AI: 

More than Human gratis bezoeken. Met ingang van 1 februari jl. is de 

toegangsprijs voor expositie voor houders van de Stadjerspas € 5,-. En voor 

houders van de Forumpas komt er gedurende de laatste maanden van de 

expositie ook een gereduceerd tarief. Kinderen t/m 11 jaar kunnen gratis naar 

binnen en voor kinderen van 12 jaar t/m 17 jaar en voor studenten kost een 

ticket € 10,-. Ten slotte zijn er nog groepstickets en familietickets tegen een 

gereduceerd tarief. 

 

1. In het Groninger Forum is onlangs de eerste expositie geopend: AI: 

More than Human. De toegansprijs voor deze expositie is 15 euro, de 

museumjaarkaart is voor deze expositie niet geldig. Is het college het 

met de SP eens dat een entreeprijs van 15 euro een veel te hoog 

bedrag is dat voor velen niet op te brengen is? Zo nee, waarom niet? 

Zo ja, wat gaat het college hier aan doen? 

 

AI: More than Human is een internationale co-productie van Forum 

Groningen met The Barbican in Londen. Hoe het Forum het prijsbeleid 

vormgeeft is onderdeel van de eigen bedrijfsvoering. Voor het bepalen van de 

toegangsprijs van AI: More Than Human heeft Forum onderzocht welke 

prijzen er worden gehanteerd bij vergelijkbare instellingen in Nederland zoals 

de noordelijke provinciale musea, de Kunsthal, het Spoorwegmuseum en 

Nemo. Uit dit onderzoek is gebleken dat de spreiding van de prijzen niet 

groot is. Deze ligt voor een volwassen bezoeker tussen de € 15,- en € 18,-. 

Daarnaast is gekeken naar de prijs die in Londen voor deze expositie moest 

worden betaald (voor een volwassene: £ 14,50 (ruim € 16,-).  

Het Forum heeft er vervolgens voor gekozen om de toegangsprijs voor een 

volwassen bezoeker gelijk te houden aan de laagste prijs uit de vergelijking, 

dus € 15,-. Gezien de internationale kwaliteit van de tentoonstelling en brede 

kortingsmogelijkheden (zie inleiding) vinden wij de entreeprijs een reeële 

prijs.  

 

2. Het Forum zou een plek voor alle Groningers worden. Met zulke 

toegangsprijzen kan maar een deel van de inwoners van de gemeente 

Groningen van dit door hen mede betaalde Forum gebruikmaken. Is 

het college het met de SP eens dat deze belofte al direct na de opening 

gebroken is?  

 

Zie inleiding.  
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3. Deze toegangsprijs staat niet in de vele advertenties en op de affiches 

in de openbare ruimte vermeld, vindt het college ook dat hierdoor een 

ontmoedigende verwachting wordt gewekt omdat mensen interesse 

kunnen hebben en de expositie willen bezoeken, maar dan door de erg 

hoge entree moeten afhaken?  

 

Adverteren met de toegangsprijs is niet gangbaar. Ook in de marketing van 

andere cultureel aanbod worden prijzen niet vermeld. Er is een 

gedifferentieerd prijsbeleid zoals u in de inleiding kunt lezen.  

 

4. Is het college het met de SP eens dat door zoveel mensen uit te sluiten, 

de ervaring dat kunst en cultuur er alleen voor de elite is alleen maar 

bevestigd en gevoed wordt?  

 

Wij zijn het zoals gezegd niet eens met uw veronderstelling dat de 

tentoonstelling alleen voor de elite is, omdat er een entreeprijs wordt 

gevraagd. Daarnaast spant Forum zich in om buiten de reguliere bezoekers 

specifieke doelgroepen te bereiken, zoals jongeren.  

Forum biedt voor het voortgezet onderwijs en het MBO een begeleid bezoek 

aan de expositie AI: More than Human aan. Deze duurt 60 minuten en kost € 

5 per leerling (begeleidende docenten hebben gratis toegang). Tot en met 22 

januari 2020 zijn er inmiddels 30 groepen geweest (623 deelnemers) en zijn 

er drie bijeenkomsten voor docenten geweest. Voor het basisonderwijs is deze 

expositie te moeilijk. 

 

5. Is het college het met de SP eens dat toegang tot exposities in het 

Forum in de Stadjerspas opgenomen moet worden? 

 

Ja, hier zijn wij het mee eens, dit wordt vanaf februari 2020 mogelijk.Wij 

hadden het opnemen van activiteiten in het Stadjerspas-aanbod reeds aan 

Forum gevraagd, echter het duurt even om dit te realiseren.  

 

6. Kan het College toezeggen aan het eind van deze exposite de 

bezoekersaantallen te overleggen aan de raad, zodat bekeken kan 

worden hoe groot de animo voor dit soort tentoonstellingen is? 

 

De bezoekersaantallen van het Forum nemen we mee in de jaarrekening 

2020. Wij gaan niet op tentoonstellingsniveau rapporteren. U kunt deze 

informatie in het jaarverslag van het Forum vernemen.  

 

7. Tot slot:  Vindt het college het een goed idee dat het Forum meedoet 

aan dure, internationale tentoonstellingen, gezien de bovenstaande 

vragen en met het oog op de slechte financiële situatie van de 

gemeente en bezuinigingen op andere instellingen, en is het college 

bereid mee te denken over een betaalbaarder, meer toegankelijker 
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aanbod in het Forum? 

 

Het is de opdracht van Forum om dit soort internationale tentoonstellingen 

naar de stad te halen. Het doel daarvan is tweeledig. Verrijking van het 

aanbod voor de inwoners van Groningen en het aantrekkelijk maken van de 

stad voor bezoekers, waarmee de economie en dus de werkgelegenheid in de 

stad versterkt wordt. 

 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


